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Spørgsmål nr. 697 fra Folketingets Retsudvalg (Alm. del):

”Hvorledes vurderer ministeren, at kapacitetsbehovet for 
Kriminalforsorgen vil udvikle sig over en 5-årig periode?” 

Svar:

Direktoratet for Kriminalforsorgen har oplyst, at direktoratet løbende 

vurderer behovet for pladskapacitet i fængsler og arresthuse, og at der en 

gang om året udarbejdes en handleplan for det kommende års kapacitets-

udnyttelse. Handleplanen baseres bl.a. på en prognose for udviklingen i 

belægget af arrestanter og fængselsdømte et år frem i tiden. 

Det er Direktoratet for Kriminalforsorgens erfaring, at behovet for plads-

kapacitet i de senere år ofte har ændret sig med kort varsel, bl.a. som føl-

ge af lovændringer på det strafferetlige område. Endvidere kan behovet 

for kapacitet ændres med kort varsel som følge af ændringer i kriminali-

tetsudviklingen mv., hvilket f.eks. illustreres af udviklingen i tilknytning 

til bande- og rockerkonflikten. Direktoratet for Kriminalforsorgen udar-

bejder derfor ikke længererækkende prognoser for belægsudviklingen, da 

sådanne prognoser vurderes at ville være behæftet med for stor usikker-

hed.  


